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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 18. října 2023 

UKPF/537094/2023 

Zápis z 4. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 

konaného dne 18. října 2023 od 13:00 hod. 

Přítomni:  Brída, Čech, Hurychová, Milichovský, Sedláček, Wenkeová 

Omluveni:  Chmela, Linzer, Malý, Nedzbala, Říha, Sobotka, Tomášek 

Hosté: Boháč, Hájek, Sojka, Kohout, Honusková, Šrejberová, Kovářová, Gerloch, Vařeková, 

Fialová, Hrubešová, Zichová, Schmidtová, Čerychová 

Předseda komise kol. dr. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost komise a 

představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 

2. Zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2023 

3. Investiční záměr PF UK k akci fasáda a okna (popř. jiné investiční záměry) 

4. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku za rok 2022 

5. Různé 

1. Úvod 

Kol. dr. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu a navrhl ještě do programu zařadit návrh 

na rozdělení hospodářského výsledku za rok 2022. Tento materiál dorazil večer před zasedáním 

ekonomické komise, který proto nebyl zařazen do programu. Vzhledem ale k dispozici všech 

potřebných materiálů byl tento bod doplněn do programu 4. zasedání ekonomické komise. Následně 

vyzval k případným připomínkám k programu. Nikdo žádné připomínky k programu nevznesl. Zároveň 

omluvil členy ekonomické komise, kteří se nemohli dostavit na zasedání. Program byl schválen tichým 

souhlasem. Dále Kol. dr. Sedláček informoval, že zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2023 

byla 2. října 2023 projednána na kolegiu děkana a následně byla kolegiem schválena. Dále informoval 

o schválení materiálu na zasedání AS UK týkající se ukazatelů vědy a jeho propsání do principů pro 

rozdělování příspěvků a dotací pro rok 2024. Tento materiál byl detailně projednáván na úrovni 

ekonomické komise AS UK a také na úrovni rozšířeného kolegia rektorky. Materiál označil za 

kompromisní, protože některé návrhy nebyly dostatečně zapracovány. Do budoucna byla přislíbena 

diskuse ohledně monografií a zvýšení ukazatele za monografie. Dále poděkoval všem členům 

ekonomické komise na univerzitní úrovni a zároveň prof. Boháčovi za účast na projednání tohoto 
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materiálu. Prof. Boháč uvedl, že hlasování o tomto materiálu nebylo jednoznačné a navrhuje pokračovat 

do budoucna se snahou prosadit minimálně významná tuzemská právnická nakladatelství do tzv. 

norského seznamu. Schválením návrhu v této podobě by pro rok 2024 neměly poklesnout institucionální 

prostředky na vědu (program Cooperatio). Kol. Čech v rámci diskuse uvedl, že celý materiál se hlasoval 

tajně. Zdůvodnění tajného hlasování bylo, aby děkani fakult nevyvíjeli na senátory tlak. Souhlasí, že 

vyjednání monografií je nereálné, ale zařazení nakladatelství vypadá reálně. Dále informoval o jednání 

studentské části AS UK ohledně tohoto materiálu. Na tomto jednání diskutoval i s prorektorem 

Krištoufkem a vysvětloval pohled naší fakulty a právní vědy. Do budoucna se mluví o otevření 

koeficientů ekonomické náročnosti pro příští principy pro rozdělování příspěvků a dotací. Navrhuje, 

aby se spojily fakulty, které jsou dotčeny současným nastavením KENů a společnou vyjednávací cestou 

změnu protlačily. Kol. dr. Sedláček dále doplnil, že ekonomická komise nedoporučila AS UK tento 

materiál schválit. Senát UK přesto materiál schválil. Ekonomická komise na univerzitní úrovni má nyní 

v plánu projednávat KENy. Momentálně se žádá o analýzu, aby to bylo možné relevantně posoudit. Kol. 

Čech se obává, že jediným řešením, jak docílit změny názoru univerzity je podávání žalob akademiky 

dotčených fakult ohledně nerovného odměňování. Prof. Boháč považuje za důležité se koordinovat, ale 

otázkou je, do jaké míry se humanitní a příbuzné společenskovědní fakulty v této věci vzájemně 

shodnou. Bude záležet, zda zájem ohledně KENů bude u všech fakult stejný. 

2. Zpráva o hospodaření PF UK za 1. pololetí roku 2023 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a poděkoval za přehledné zpracování zprávy o hospodaření děkanovi, 

tajemníkovi a Ing. Schmidtové. Následně předal slovo tajemníkovi, aby představil materiál ekonomické 

komisi. Bc. Hájek poděkoval Ing. Schmidtové za zprávu o hospodaření a následně prezentoval náklady 

a výnosy za 1. pololetí roku 2023. Rozdíl činí 65 373 tis. Kč a pokud toto číslo očistíme o projekty, tak 

se dostáváme na provozní hospodářský výsledek ve výši 3 731 tis. Kč. Uvedl, že rozpočet se daří 

udržovat vyrovnaný. Dále prezentoval jednotlivé náklady v rámci hospodaření za 1. pololetí roku 2023. 

U položky spotřeba energie se již projevuje odraz topné sezóny. Kol. dr. Hurychová se dotazovala 

ohledně provozu osobních aut, zda tyto náklady spadají pod cestovné. Prof. Boháč informoval, že se 

nejedná o cestovné, ale o pohonné hmoty do aut. U položky oprav Bc. Hájek uvedl, že některé věci se 

teprve do nákladů propíšou, protože opravy na budově probíhají převážně přes léto. Dále u položky 

ostatní služby informoval, že úklidová společnost vysoutěžená na období 5 let chce ukončit spolupráci. 

Úklidová společnost požaduje navýšení o 20 %, protože momentálně nevychází nákladově v rámci 

smlouvy. Smlouva takové navýšení neumožňuje. Jediná možnost je pouze inflační doložka v rámci, 

které se může jednat o navýšení zhruba o 11 %. Momentálně se platí úklidu měsíčně cca 150 tis. Kč bez 

daně. V nejbližších dnech proběhne jednání a následně bude informovat o dalším vývoji. Kol. dr. 

Sedláček se dotazoval k položce ostatní služby – školení, u které je čerpání již ve výši 179 %. Prof. 

Boháč informoval, že nárůst je financován z grantů. Následně se kol. Milichovský dotazoval na položku 

nájem. Bc. Hájek informoval, že se jedná o pronájem prostor Hostivař a nájemné kopírovacích strojů. 

U položky mzdové náklady prof. Boháč uvedl, že do této položky jsou již započítány 2 měsíce 

navýšených mezd a 4 měsíce nižších mezd. S tímto nárůstem mezd se počítalo, proto se mzdové náklady 

daří udržovat vyrovnané. Klíčový bude konec měsíce října, který ukáže vývoj za posledních 10 měsíců. 

Na základě tohoto vývoje se následně určí výše odměn v listopadu. Kol. dr. Sedláček se dotazoval na 

členské poplatky, které jsou ve výši čerpání 733 %. Prof. Boháč uvedl, že důvodem je nerozpočtování 

programu Cooperatio, což by rád do budoucna změnil. Kol. dr. Hurychová se následně dotazovala na 

náklady u položky aktivace materiálu skripta. Jedná se o účetní operaci, která byla provedena na základě 

revize fyzického stavu skript, která se nacházejí v příručním skladu edice. Zjištěný rozdíl mezi fyzickým 

a účetním stavem byl zaúčtován pomocí účtu Aktivace materiálu – skripta. Podobný problém se řešil už 

v roce 2021, kdy bylo pořízeno velké množství propagačních předmětů, u kterých se na konci roku 
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zjistilo, že se všechny nespotřebují a byly uskladněny v kanceláři OK. To bylo nutno podchytit i 

v účetnictví. Proto byly zřízeny v účetnictví 2 sklady – 1 sklad pro ostatní propagační předměty a 2 sklad 

pro knihu Paragrafika. Tato kniha vznikla v roce 2021 a rozdávala se na Vánoce. Reakce na knihu 

nebyly pozitivní a nyní jsou na oddělení komunikace. Způsob účtování byl konzultován s auditorkou. 

Dále se kol. dr. Sedláček dotazoval na stravné v rámci zimní školy migrace. Dr. Honusková 

informovala, že proti tomuto nákladu stojí někde výnos. Tento náklad byl hrazen z dotace, ale nebylo to 

rozpočtováno. Kol. dr. Hurychová se následně dotazovala z jakých prostředků se hradily předpisy ke 

studiu vydávané v Leges, konkrétně zda něco finančně přidávala fakulta. Prof. Boháč informoval, že 

Leges si toto zajišťují sami a fakulta nic nepřispívá. U druhé části rozpočtu – příjmy a výnosy Bc. Hájek 

informoval, že zde dochází k předpokládanému plnění. V rámci doplňkové činnosti – pronájem 

místností, tak jsou zde již započítány finance za proběhlé konference. Závěrem diskuse se kol. Brída 

dotazoval na výnosy úroků z termínovaných vkladů. Jsou zřízeny 2 účty na zhodnocování volných 

prostředků. Spořící účet je zřízen u Komerční banky se sazbou 6,35 %, a termínovaný vklad u České 

spořitelny se sazbou 6,41 %. Kromě těchto účtů jsou zhodnocovány i běžné účty u Komerční banky. 

Aktuálně je celková výše úroků ze všech účtu k 31.8.2023 ve výši 4.352 tis. Kč. Kol. dr. Sedláček ještě 

doplnil, že tento materiál byl schválen kolegiem děkana 2. 10. 2023. 

Usnesení č. 4/1: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit průběžnou zprávu o hospodaření 

PF UK za 1. pololetí roku 2023.“ 

(6 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Investiční záměr PF UK k akci fasáda a okna (popř. jiné investiční záměry) 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi, který představil prezentaci ohledně 

investiční akce fasáda a okna. Tato akce je rozdělena na několik částí. První část se týká kotelny, která 

ještě není úplně dokončena. V příštím roce zhruba od května do října by měla být hotová poslední etapa 

kotelny, kde je potřeba dokončit radiátory. Dokončení by mělo vyjít odhadem z projektové dokumentace 

na 11 MIO Kč. Z této částky by mělo být zhruba 7,5 MIO Kč financováno z dotačního programu MŠMT 

a zbývající část by měla být financována z vlastních zdrojů. Na přelomu roku bude vyhlášeno výběrové 

řízení na zhotovitele, aby se v březnu mohla uzavřít smlouva ohledně realizace. Ohledně 2. části – fasáda 

a okna uvedl, že se momentálně zpracovává projektová dokumentace. Tato akce se bude realizovat po 

dobu zhruba 33 měsíců. Většina činností bude prováděna přes prázdniny i s přesahem do výuky a 

zkoušek. Dále prezentoval rozpočet investiční akce a přepokládá se, že akce vyjde na 307 MIO včetně 

DPH. Na fasádu a okna by fakulta měla dostat z MŠMT zhruba 245 MIO Kč. Z fondu FRM bude 

čerpáno přibližně 11,5 MIO Kč a ohledně zbývajících 50 MIO Kč byla zaslána žádost o finanční 

podporu na rektorát z fondu mimořádné pomoci na investiční rozvoj. Pokud by fakulta nedostala od 

rektorátu 50 MIO na investiční akci, tak by se musely hledat další zdroje. Dále informoval, že 

momentální stavební řízení vypadá velmi dobře. Předpokládá se, že nejpozději do 2 týdnů by mělo být 

vydáno stavební povolení. Následně prezentoval předběžný harmonogram investiční akce. Kol. dr. 

Sedláček otevřel rozpravu, ve které dr. Honusková hovořila o způsobu plánování investic do budoucna 

a využití různých programů pro financování investic. Kol. dr. Hurychová se dále dotazovala, zda 

existují záložní plány na získání potřebné částky 50 MIO Kč na fasádu a okna. Dr. Honusková 

informovala, že s případnými problémy se počítá a jsou připraveny záložní plány. Bc. Hájek doplnil 

k zápůjčce 50 MIO Kč informaci, že z této částky se bude 40 MIO Kč vracet. Jedná se o bezúročnou 

půjčku, která by se splácela ve výši 2 000 tis. Kč ročně po dobu 20 let. Kol. Čech v rámci diskuse zmínil 

dotační program hlavního města Prahy na obnovu památek. V rámci tohoto programu by bylo možno 
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získat nižší jednotky milionů Kč na pomoc se zmíněnou investiční akci. Dále zmínil projekt přestavby 

dvora, kde by bylo možno získat další výukové prostory. Dr. Honusková informovala, že všechny tyto 

projekty jsou řešeny v rámci koncepce s názvem Velký projekt revitalizace 2022–2031. Momentálně je 

koncepce ve fázi přípravy, následně se bude projektovat a realizovat. Cílem je momentálně sestavit vizi, 

jak by budova měla ideálně vypadat. Ohledně projektu dvora záleží, co vše dovolí památkáři zastavět. 

Samotný velký projekt revitalizace se následně rozpadne do menších podprojektů a na každý lze hledat 

různé zdroje na financování. Kol. dr. Sedláček závěrem doplnil, že se ještě nikdy nestalo, že by 

ekonomická komise UK nějaký investiční záměr neschválila. Cílem je ideálně předjednávat projekty do 

budoucna a připravovat je na schválení. Ekonomická komise AS PF UK vzala investiční akci tichým 

souhlasem na vědomí. 

4. Návrh na rozdělení hospodářského výsledku za rok 2022 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a předal slovo Bc. Hájkovi, který tento materiál obdržel teprve večer 

před zasedáním ekonomické komise. Následně představil soubor dokumentů s výsledkem hospodaření 

za rok 2022, který může fakulta rozdělit podle Pravidel hospodaření UK a Opatření rektora. Výsledek 

hospodaření lze rozdělit do 4 fondů a pro tento rok se navrhuje VH přesunout do fondu provozních 

prostředků. Tento fond vychází strategicky nejlépe. Prof. Boháč doplnil, že minulý rok bylo do fondu 

provozních prostředků, kromě hospodářského výsledku, převedeno i přebývajících 10 642 tis. Kč. Při 

zvyšování mezd v květnu deklaroval, že z uvedených 10 MIO Kč půjde v letech 2023 až 2025 3 MIO 

Kč na zvýšené mzdy. Rád by přesunul i současný VH do fondu provozních prostředků a eliminoval tak 

případný propad v roce 2024. Kol. dr. Sedláček poděkoval za představení návrhu a navrhl přijmout 

usnesení k tomuto bodu. 

Usnesení č. 4/2: 

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit návrh na rozdělení 

hospodářského výsledku PF UK za rok 2022.“ 

(6 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

5. Různé 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které se kol. Čech dotazoval, zda mzdové 

náklady zahrnují i náklady na dohody. Prof. Boháč informoval, že náklady zahrnují i DPP, DPČ a 

odstupné. Následně prezentoval průměrné měsíční mzdy na fakultě. Snaha je postupně snižovat počty 

úvazků. Kol. dr. Hurychová se závěrem dotazovala, zda bude zveřejněno přislíbené pravidelné 

informování o průměrných a mediánových mzdách zaměstnanců. Prof. Boháč uvedl, že k tomuto 

zveřejnění dojde po ukončení roku 2023, aby bylo možné porovnat roky 2022 a 2023. Přislíbil 

ekonomickou komisi o datech pravidelně, nejméně jednou za půl roku, informovat. 

 

Kol. dr. Sedláček závěrem informoval, že další zasedání je naplánováno na listopad. Následně 

poděkoval všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Sedláček 


